
BR.0002.11.2021.AB 

 

PROTOKÓŁ NR XXXIX / 21 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

w dniu 30 września 2021 roku 

 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącej Rady Powiatu Barbary Laskowskiej. Początek obrad – 

godzina 12.05.    

 

 

Radni nieobecni: 

 

Jarosław Kleszczewski 

Maria Milejska 

Mariusz Piotrowski 

Zbigniew Rok 

Paweł Sokół 

 

 

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Skarbnik Powiatu Halina Mackiewicz, Sekretarz Powiatu Tomasz Dzierżanowski, radca 

prawny Dagmara Kokowska-Smok i Katarzyna Żydek, Dyrektor Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu Piotr Zachariasiewicz, doradca ds. rozwoju Szpitala Powiatowego w Zawierciu 

Dariusz Jorg i inni, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności.  

 

 

Ad.1.)  

 

Obrady sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska. Na podstawie 

listy obecności stwierdziła dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych 

uchwał, a tym samym prawomocność XXXIX sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego. 

Powitała radnych, Zarząd Powiatu ze Starostą Gabrielem Dorsem oraz gości, biorących 

udział w posiedzeniu, dziękując im za przybycie.  Poinformowała, że transmisja online  

z obrad sesji jest dostępna pod adresem: powiatzawiercie.sesja.pl oraz na stronie internetowej 

Starostwa Powiatowego w Zawierciu i w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

 

Ad.2.) 

 

Radni nie zgłosili uwag do przekazanego w materiałach sesyjnych porządku obrad sesji.   

 

Jako radna pełniąca funkcję Przewodniczącej Rady Powiatu Barbara Laskowska złożyła 

wniosek o wprowadzenie następujących zmian w porządku obrad sesji: 
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1) uzupełnienie porządku obrad o głosowania nad przyjęciem informacji o przebiegu 

wykonania budżetu powiatu zawierciańskiego za I półrocze 2021 r. oraz informacji 

opisowej za I półrocze 2021 r. z przebiegu realizacji Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2021-2025. 

 

Opinie stałych Komisji Rady Powiatu Zawierciańskiego odnośnie przedmiotowych 

informacji, przedłożonych przez Zarząd Powiatu zgodnie z przepisami ustawy  

o finansach publicznych, zostały wyrażone na posiedzeniach w miesiącu wrześniu br. 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Katowicach Uchwałą z dnia 24 września 2021 roku 

pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu powiatu w I półroczu br.  Wobec 

powyższego, w oparciu o powyższe ustalenia, zasadne jest zajęcie stanowiska w tym 

zakresie przez organ stanowiący.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 18 głosach „za”.  

 

2) zdjęcie z porządku obrad pkt od 6 do 8 dotyczących rozpatrzenia projektów uchwał  

w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Szpitala Powiatowego w Zawierciu.  

 

Ze względu na fakt, że konsultacje planowanych zmian w statucie Szpitala Powiatowego 

w Zawierciu trwają do 8 października br. zasadne jest  zdjęcie z porządku  obrad punktów 

dotyczących rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie wprowadzenia zmian do statutu 

szpitala. Przedmiotowe projekty uchwał zostaną rozpatrzone przez Wysoką Radę na 

kolejnej sesji w miesiącu październiku br. po zapoznaniu się przez Zarząd Powiatu  

z wynikami konsultacji i zajęciu stanowiska w sprawie ewentualnych uwag i wniosków 

zgłoszonych przez podmioty uprawnione do udziału w konsultacjach, którymi są 

organizacje pozarządowe  działające na terenie powiatu zawierciańskiego i prowadzące 

działalność statutową w sferze zadań publicznych z zakresu ochrony zdrowia oraz po 

wyrażeniu opinii przez związki zawodowe działające w szpitalu. Ustawowy termin 

zajęcia stanowiska przez związki zawodowe upływa w dniu 28 października br.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 18 głosach „za”.  

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska przedstawiła również wniosek Zarządu 

Powiatu w sprawie rozszerzenia porządku obrad sesji o następujące punkty: 

 

1) „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2021 rok; 

2) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2021 – 2025”.  

 

W uzasadnieniu przedmiotowego wniosku wskazano, że wprowadzenie pod obrady Rady 

Powiatu ww. projektów uchwał wynika z konieczności dokonania zmian w budżecie po 

stronie dochodów i wydatków, przede wszystkim w zakresie środków pochodzących  

z rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej przeznaczonych na finansowanie zajęć 

wspomagających uczniów oraz zmian dotyczących projektów oświatowych realizowanych ze 

środków UE. Proponowane zmiany dotyczą również aktualizacji załączników  

w zakresie zadań inwestycyjnych i realizowanych z udziałem środków UE. Odpowiednich 

zmian dokonuje się w prognozie oraz w wykazie przedsięwzięć, celem skorelowania ze 

zmianami przedkładanymi w uchwale w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2021 rok. 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty jednogłośnie, 

czyli przy 18 głosach „za”.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska ustaliła, że dyskusja i głosowania nad 

przyjęciem informacji o przebiegu wykonania budżetu powiatu zawierciańskiego za  

I półrocze 2021 roku oraz informacji opisowej za I półrocze 2021 roku z przebiegu realizacji 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 – 2025 zostaną przeprowadzone w pkt 5 i 6 

porządku obrad, natomiast projekty uchwał, o które rozszerzony został porządek obrad na 

wniosek Zarządu Powiatu rozpatrywane będą w pkt 7 i 8 porządku obrad. Projekty uchwał 

zostały przekazane radnym drogą elektroniczną. W związku z wprowadzonymi zmianami 

kolejność punktów porządku obrad i numeracja poszczególnych projektów uchwał zmieniają 

się odpowiednio. W celu usprawnienia prowadzenia sesji  porządek obrad po zmianach został 

przekazany radnym w wersji papierowej. 

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr XXXVII/21 z dnia 26 sierpnia 2021 roku.   

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej planowej 

sesji. 

5. Głosowanie nad przyjęciem informacji o przebiegu wykonania budżetu powiatu 

zawierciańskiego za I półrocze 2021 roku. 

6. Głosowanie nad przyjęciem informacji opisowej za I półrocze 2021 r. z przebiegu 

realizacji Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2025. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2021 rok.   

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2021 – 2025.    

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIV/666/14 z dnia  

28 sierpnia 2014 roku w sprawie uchwalenia Statutu Centrum Administracyjnego 

Placówek Opiekuńczo - Wychowawczych w Zawierciu.    

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/392/21 z dnia  

26 sierpnia 2021 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla jednostek 

oświatowych na terenie powiatu zawierciańskiego prowadzonych przez osoby fizyczne 

lub osoby prawne inne niż powiat zawierciański oraz trybu kontroli prawidłowości ich 

pobrania i wykorzystania.   

11. Informacja Przewodniczącej Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad.3.) 

 

Protokół z poprzedniej planowej sesji został przekazany radnym w wersji elektronicznej. 

Wobec brak uwag ze strony radnych  protokół Nr XXXVII/21 z dnia 26 sierpnia 2021 roku  

w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 18 głosach 

„za”.   
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Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej planowej sesji 

przedstawił Starosta Gabriel Dors.   
 

W okresie sprawozdawczym Zarząd Powiatu odbył 8 posiedzeń, podczas których zajmował 

się m.in. następującymi sprawami: 

 

➢ podjął uchwały w sprawach:  

– nadania Regulaminu Organizacyjnego Placówce Opiekuńczo – Wychowawczej „Na 

Jurze” w Górze Włodowskiej; 

– powołania komisji opiniującej wnioski o Stypendia Starosty Zawierciańskiego dla 

uzdolnionych uczniów szkół, dla których powiat zawierciański jest organem 

prowadzącym; 

– przeprowadzenia konsultacji z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

projektu „Programu współpracy powiatu zawierciańskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok”; 

– zasad prowadzenia rachunkowości oraz kontroli finansowej zadań pn. „ Przebudowa 

drogi powiatowej nr 1725 S na odcinku Włodowice – Morsko oraz Skarżyce – 

Żerkowice”, a także „ Przebudowa drogi powiatowej nr 1726 S Kromołów – 

Kiełkowice”; 

– udzielenia pełnomocnictw i upoważnień dla dyrektorów jednostek organizacyjnych. 

– zmian w budżecie powiatu na 2021 rok oraz zmian w planie finansowym. 

 

➢ wyraził zgodę na: 

– przyjęcie darowizny aparatury i sprzętu medycznego dla Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu; 

– nieodpłatne przekazanie  sprzętu komputerowego na rzecz Zespołu Szkół 

Specjalnych im. Marii Grzegorzewskiej i Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej nr 2 

w Zawierciu; 

– nieodpłatne przekazanie zbędnego i zużytego mienia ruchomego na rzecz jednostek 

organizacyjnych powiatu zawierciańskiego;  

– udzielenie wsparcia finansowego w ramach uczestnictwa w „Narodowym Programie 

rozwoju Czytelnictwa 2.0 na lata 2021 – 2025”. 

 

➢ przyjął: 

– informacje o realizacji zajęć o charakterze pozalekcyjnym w roku szkolnym 

2020/2021 w szkołach ponadpodstawowych prowadzonych przez powiat 

zawierciański; 

– sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego  

w 2020 i 2021 roku. 

– zawiadomienie o zamiarze zawarcia umów najmu części powierzchni nieruchomości 

będących w trwałym zarządzie Zespołu Szkół im. Hugona Kołłątaja Zawierciu. 

 

Ponadto poinformował, że w dniu 29 września br. podpisana została umowa z wykonawcą na 

wykonanie inwestycji drogowych obejmujących drogę Włodowice – Morsko oraz drogę 

Żerkowice – Skarżyce, współfinansowanych ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg. Wyraził obawę, że duża dynamika wzrostu cen, którą można zaobserwować w ostatnim 
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czasie, może mieć przełożenie na możliwość realizacji inwestycji na ok. 17 km dróg, które 

zaplanowano przy udziale środków z  tej edycji Funduszu.     

 

W uzupełnieniu sprawozdania Starosta Gabriel Dors poprosił o przedstawienie prezentacji 

dotyczącej zmian, które dokonały się w Szpitalu Powiatowym w Zawierciu  okresie ostatnich 

2,5 lat działalności.  

 

Doradca ds. rozwoju Szpitala Powiatowego w Zawierciu Dariusz Jorg (treść wystąpienia  

w formie stenogramu):  

 

„Witam serdecznie państwa. My jesteśmy częstymi gośćmi na państwa sesji, natomiast tak 

jak pan Starosta powiedział, wypada raz na jakiś czas pokazać, w którym miejscu jesteśmy. 

Oprócz tego, co państwo oceniacie na zewnątrz, warto chyba mieć o wiele większą wiedzę 

niż wszyscy mieszkańcy na podstawie informacji z mass mediów. Minęło 2,5 roku odkąd 

jesteśmy u państwa szpitalu i mam nadzieję, że oceny państwa i pracy szpitala są w miarę 

pozytywne. Natomiast myślę, że wiedza, którą byśmy chcieli państwu dzisiaj przekazać, a ta 

wiedza państwa uzbroi w wiedzę, którą państwo w kontaktach z wyborcami będziecie mogli 

jeszcze dokładniej informować swoich wyborców.  

Proszę państwa, 2 slajdy, kilka slajdów pokazujących, w jakim stanie i kiedy żeśmy przyszli. 

Koniec roku 2018. Jak państwo pamiętacie wynik szpitala w tym roku 2018 nie był najlepszy. 

Spadek wartości na działalności medycznej o 4,6 mln w dół. Niewykonanie kontraktu za 2018 

w wysokości 1,5 mln zł. Wynagrodzenia, wszystkie wynagrodzenia osobowe  w szpitalu to 

77% wartości kontraktu. To jest bardzo duży wskaźnik, on od razu pokazuje, że kondycja 

szpitala jest trudna, jeśli taki wskaźnik procentowy się utrzymuje. Dane kosztowe, jak 

państwo widzicie w 2018 to było też 77%. Jeśli ten stan byłby utrzymany w 2019, wskaźniki 

pokazywały, że koszty szpitala, czyli koszty osobowe w szpitalu, osiągną wynik 83%. To 

praktycznie przy takim wyniku szpital traci płynność finansową. Na oddziałach wyniki te, 

które są na czerwono, to wyniki ujemne. Na pierwszym slajdzie aktualnym na temat 

oddziałów widać, że tylko oddział neurologiczny był na plusie i oddział rehabilitacji 

neurologicznej. Łączna strata na działalności medycznej to ta sama kwota 4,3 - 4,6 – 

wszystkie oddziały były deficytowe. 

Dużym problemem, który żeśmy zastali, był projekt 10.1. Państwo bardzo mocno się starali  

o uzyskanie środków finansowych, niestety, przygotowanie tego projektu nie było najlepsze  

i to nie państwa wina oczywiście, ale szpital nie przygotował się dobrze do tego projektu. Jak 

widzieliśmy na przestrzeni lat część samorządów, które zdobyły duże środki dla swoich 

szpitali, oddawali te środki. Takim sztandarowym przykładem jest święta Barbara  

z Sosnowca, która miała wniosek i uzyskała środki unijne w wysokości 55 milionów i nie 

przystąpili do realizacji tych środków, gdyż plan i projekt był tak źle przygotowany, że 

musieli zrezygnować z realizacji. Nasz projekt nie był lepszy. Jak państwo widzicie, łączny 

koszt 26 milionów, kwota zabezpieczona po stronie środków unijnych to była 16 milionów. 

Brakująca kwota w finale wszystkich zadań, które trzeba było wykonać i zrealizować  

w ramach koncepcji, która została przyjęta, wychodziło na minus 21 milionów na tym 

zadaniu. Oczywiście próbowano zorganizować przetargi na ten projekt, bo ocena samorządu 

była taka, że do końca 2018 roku należało rozstrzygnąć przetarg na wykonawcę tego zadania. 

Jak państwo widzicie ze slajdu 3 próby podejścia do realizacji tego projektu, wszystkie 

upadły w związku z kwotami, które nie mieściły się w schemacie, a to tylko pokazujemy tą 

część projektu, która zajmuje się częścią budowlaną. 2019 –  2 główne cele, które postawił 

przed nami Starosta, to poprawa jakości i dostępności usług medycznych oraz utrzymanie 

dodatniego wyniku finansowego. Chcę wiedzieć, że dodatni wynik finansowy, my tak 



6 

 

rozumiemy, ja rozumiem, że też tak rozumiał Starosta, że to nie jest wynik dodatni  

w zależności od tego, ile państwo dopłacicie do szpitala w każdym roku budżetowym, tylko 

dodatni wynik rozumiemy jako wynik działalności szpitala na plusie, a każde środki, jeśli 

takie państwo uchwalą, to jest rzecz dodatkowa dla szpitala. Co się zmieniło na przestrzeni 

2,5 roku. Proszę zobaczyć na przychodach, wzrost o 30 milionów na wartości po stronie 

przychodowej. Dzisiaj my realizujemy budżet o wiele większy jeszcze, natomiast za rok 

2020 wykonaliśmy budżet w wysokości 126 milionów czyli na okrągło o 30 milionów więcej 

niż przejmowaliśmy przychody szpitala. Co się zrobiło na zysku netto. Jak mówiłem kiedyś 

tak analizowano system szpitala, że zysk netto był uzależniony od dotacji, które państwo 

przekazujecie do szpitala. I tak był kształtowany zysk netto szpitala. W aktualnym stanie, jak 

państwo widzicie, 2019 dla nas trudnym rokiem, rokiem przejściowym. Rok 2020 to już efekt 

pierwszych działań zarządczych. Wynik, który państwo zatwierdzali prawie 7 milionów zł to 

wzrost na wyniku ekonomicznym o 250 proc. Ktoś mógłby powiedzieć, jak to jest możliwe. 

No i oto slajd, który pokazuje nam ilość zatrudnionych na etacie lekarzy. Stan na 2018 - 80, 

stan na koniec 2021 na koniec sierpnia - 81, czyli niby nić się zmieniło. Kadra ta sama, a  

30 milionów w przychodach więcej. Liczba zatrudnionych ogółem w 2018 - 890, w 2020 - 

802, czyli różnica łatwo policzyć minus 88 etatów. I teraz warto by się zastanowić, jak to jest 

możliwe. Ilość lekarzy ta sama, ilość łączna zatrudnienia o 90 osób mniej, a większe 

przychody o 30 milionów i o 250% większy zysk. Zatrzymałem się na chwilę, tłumacząc 

te 77%, co ten wskaźnik mówi. Na 2019 przy utrzymaniu poziomu zatrudnienia, który był  

w 2018 roku (to czerwony słupek), mieliśmy wejść na 83% wartości kontraktu. 

Zatrzymaliśmy trend, który był zaprogramowany w szpitalu i w pierwszym roku zeszliśmy do 

75%. Aktualnie za I półrocze mamy 67, czyli 10% mniej zużywamy środków finansowych na 

koszty płac. Ktoś powie nie płacą ludziom, a oto niestety tak nie jest, ale do tych, jak płacimy, 

za co płacimy, za chwilę w następnych slajdach dojdę.  

Przemiana szpitala jako organizacji jest trudna. Ona zazwyczaj trwa latami, aby zbudować tak 

zespoły, aby sprawnie realizowały zakres usług, które mają realizować. Mało tego, żeby ten 

zakres usług i jego jakość była jak największa. Jak państwo widzicie na 14 oddziałów  

w okresie 2,5 roku zmieniliśmy kierowników oddziałów, czyli ordynatorów, 11 jest nowych 

kierowników oddziałów. To oni nakreślają styl pracy oddziału, to oni określają jak szeroki 

wachlarz usług realizuje szpital. Podobnie się dzieje w części administracyjnej. Macie 

państwo na tym slajdzie pokazane wszystkie kierunkowe działy, w których zmienione zostało 

kierownictwo działu. Szpital nie jest oczywiście szpitalem klinicznym, ale jeśli chcemy 

podwyższać jakość, to potrzebni są do tego ludzie, stąd też wzmocnienie szpitala  

o samodzielnych pracowników nauki, który zarazem są u nas albo ordynatorami szpitala albo 

wspomagają szpital tą swoją wiedzą merytoryczną. Profesora Czudka już państwo znacie, 

niedawno dołączył do zespołu doktor habilitowany znany w całej Polsce chirurg 

onkologiczny chirurg ogólny i Krzysztof Łobuzek, który z nami współpracuje w zakresie 

diabetologii farmakologii klinicznej, znany z programu telewizyjnego, TVN z panią Drzyzgą, 

to ten sam pan. Akredytowano lub zwiększono ilość miejsc rezydenckich na oddziałach  

i praktycznie podwoiła się ilość miejsc akredytowanych przez Ministerstwo Zdrowia czyli 

CMKP, dając możliwość kształcenia wszystkim tym, którzy są z terenu powiatu 

zawierciańskiego, ale też sąsiednich, aby mogli się kształcić tu na miejscu, a nie wyjeżdżać  

w poszukiwaniu miejsca do kształcenia. Liczba lekarzy rezydentów. Jak przychodziliśmy 

było ich 8, dzisiaj już mamy 19. Mamy nadzieję, że ta tendencja zwyżkowa i chętnych, którzy 

chcą się uczyć w naszym szpitalu, od naszych nowych mistrzów będzie jeszcze więcej. 

Wydatki na wynagrodzenia. Jak państwo zwrócili nam uwagę, jak wskazywałem, że obniżyła 

się skala ilości środków finansowych wydawanych przez szpital na wynagrodzenia, to wzrost 

na wynagrodzeniach w przedziale 2,5 roku wzrósł o 8,5 mln. To znaczy, że nie płacimy wcale 
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mniej. Ja powiem, że płacimy dużo więcej, oczywiście mniejszej grupie lekarzy, ale  

i mniejszej grupie administracji, która uzupełnia szpital. Płacimy dobrze, ale za dobrze 

wykonaną pracę. Wzrost średniej płacy to 59% w przestrzeni 2,5 roku. Myślę, że nie ma 

drugiego takiego zakładu na terenie powiatu zawierciańskiego, gdzie wskaźnik średniej płacy 

wzrósłby o 60 proc.  

Inwestycje w latach. Tutaj porównujemy ten sam okres w części inwestycyjnej, budowlanej, 

Jak państwo szanowali, dbali zawsze swój o szpital i to trzeba jednoznacznie powiedzieć, że 

na przestrzeni wszystkich kadencji każda rada, kolejna kadencja starała się o ten szpital  

i dlatego wygląda, jak wygląda, wygląda dobrze. Ale może wyglądać jeszcze lepiej. I stąd też 

my i aktualnie pomoc państwa i środków zewnętrznych pokazuje, w jaki sposób zwiększyła 

się ilość inwestycji na terenie szpitala. Praktycznie 2 pół raza więcej inwestycji w ostatnim 

okresie, odkąd jesteśmy w szpitalu łącznie na 26 mln, ale nadzwyczajne są zakupy 

inwestycyjne, bo proszę zobaczyć, że tutaj o 400 prawie, ponad 400% zwiększyła się ilość 

wydatków szpitala. Ktoś powie, co oni kupują. To jest bardzo proste, zmieniamy technologie, 

zmienia się system leczenia, a żeby zmienić system leczenia trzeba kupić nowoczesny sprzęt. 

Jak się kupi nowoczesny sprzęt, to można ściągać bardzo dobrą kadrę. i nagle się okazuje, że  

i w Zawierciu może pracować profesor, docent, tylko trzeba stworzyć warunki, a warunki to 

jest infrastruktura i wiedza. Łącznie w tych 2,5 roku wydaliśmy na inwestycje 53 mln zł. Skąd 

się te pieniądze wzięły. 30 mln Unia Europejska, środki własne to 13 mln, prawie 14 mln 

środków własnych szpitala, samorząd terytorialny 3,6 mln, budżet państwa 1, 1 mln na 

okrągło i inne 3,2 mln. I zatrzymując się na tym poprzednim slajdzie powiem tak, że on 

pokazuje właśnie prawidłową pracę samorządu. To się lata składają na zmianę systemu. 

To kolejne rady dbają i każda wkłada do tego systemu kawałek siebie i czym ten kawałek jest 

większy, tym większe zmiany w szpitalu, jeśli ktoś prawidłowo te środki wykorzysta.  

Najtrudniejszy temat to temat związany z 10.1. Tu mieliśmy bardzo duże kłopoty, bo krótki 

czas zmian całego projektu i krótki czas załatwienia tego z organem, który te środki nam 

zabezpieczał albo nadzorował, czyli sejmiku. Tu z góry chcę podziękować Zarządowi 

Powiatu, Staroście za udział we wszystkich negocjacjach dotyczących zmian w projekcie 

10.1. Bez tej pomocy może nie dalibyśmy sobie rady albo na pewno nie dalibyśmy sobie 

rady. My wkład merytoryczny żeśmy dali, ale ktoś za tym wkładem merytorycznym, czyli 

organ nadzorujący, musiał nas wspomóc. Dało to efekt nadzwyczajny. Udało nam się 

zrealizować zadanie, bo jesteśmy na końcówce, udało się dobrać środków finansowych na te 

zadanie 3,9 mln i łącznie za chwilę zakończymy całe zadanie 10.1, jesteśmy na końcówce, 

zaczniemy rozliczać już cały projekt i wchodzić w następne. My jesteśmy otwarci oczywiście 

na nowe środki, które mamy nadzieję, że spłyną do szpitala. Drugie z zadań, oprócz tej części 

ekonomicznej, na której żeśmy nastawili ważny element, aby ta część ekonomiczna się 

spinała i dała możliwość rozwoju szpitalowi, to najważniejszym dla nas jednak zadaniem było 

zadanie, które przed nami Starosta postawił, rozszerzenie działalności medycznej. Łatwo się 

mówi. Wszyscy mówią, przecież nikogo nie ma, nikogo nie można ściągnąć. Powiem tak. 

Sam pomyślę o sobie, ten sam kłopot miałem. Jak powiedziałem Zawiercie i Starosta 

powiedział, że do Zawiercia, ja sobie myślę, kurde gdzie Zawiercie. Ja Katowice, a tu 

Zawiercie. I to samo jest z kadrą medyczną, ale jeśli ten szpital pięknieje, jeśli mamy 

wszystko, co możemy tym ludziom dać, to oni przyjadą. Nie mówię, że to jest proces prosty. 

Wystartowaliśmy jako szpital w rywalizacji z prywatnym podmiotem, który dotychczas 

prowadził diagnostykę w szpitalu, czyli TK. O dziwo, udało nam się wygrać z podmiotem 

prywatnym i to szpital, a nie podmiot prywatny realizuje świadczenia na tomografię 

komputerową. Co się wydarzyło po zmianie podmiotu, ponoć prywatny jest sprawniejszy.  

W ciągu bardzo krótkiego czasu z 4 miesięcy kolejki zrobiliśmy kolejkę do kilku dni. Każdy 

pacjent nie czeka w kolejce. Każdy pacjent, który jest ciężko chory, nie musi dopłacać 
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prywatnych pieniędzy po to, żeby przyspieszyć sobie TK, bo każdy z marszu może TK 

wykonać. Jak państwo wiecie w ramach programu 10 1. był zakup rezonansu, jest 

realizowany, piękne pomieszczenia w nowiutkim wydaniu, w nowym miejscu dostępnym dla 

wszystkich. Czekamy na system kontraktowania. Ja kiedyś tam na sesji 2 lata temu chyba 

mówiłem, że można było spróbować kontraktować 2 lata temu, bo wtedy był system 

kontraktowania i nie tracić lat, no ale nikt wtedy tego nie wykonał. Dzisiaj staramy się 

oczywiście na kontraktowanie, ale rezonans myślę, że na dniach zacznie świadczyć usługi dla 

szpitala, a na kwestie kilkunastu, kilkudziesięciu dni, mam nadzieję, że będzie świadczył 

usługi dla wszystkich mieszkańców powiatu.  

Mammografia i rak piersi, o którym wszyscy mówią. Jak przyszliśmy do szpitala, została 

zamknięta mammografia w szpitalu. Nie mieliśmy kontraktu, nie mieliśmy pieniędzy. 

Okazało się, że w krótkim czasie można i kupić mammograf i zakontraktować ten 

mammograf i świadczenia, które ma realizować ten mammograf, dogadać się z organizacjami 

społecznymi, które zajmują się rakiem piersi. Udało się nawiązać współpracę z najlepszymi 

lekarzami, którzy mają uprawnienia do realizacji mammografii, bo tam trzeba mieć corocznie 

ileż ocen zdjęć mammograficznych. Dzisiaj działa bez problemu. Myślę, że jeszcze krok i 

zrobimy jeszcze coś więcej, czyli pacjentki, które są diagnozowane, będą musiały poddać 

operacji, tą operację też będziemy wykonywać tu na miejscu.  

Przejęliśmy kontrakt, kończący się kontrakt, bo jak państwo pamiętacie, przegraliśmy 

rehabilitację przed rozpoczęciem naszej pracy. I tu kolejny raz, nie że się podlizuję, 

podziękuję Staroście, że pomógł nam w pozyskaniu kontraktu. To, co zostało utracone 

odzyskaliśmy. Mieliśmy krótki okres przerwy, pamiętacie państwo podejmowaliśmy decyzje 

czy zwalniać wszystkich pracowników, czy też nie. Szpital zaryzykował i powiedział nikogo 

nie zwalniamy, będziemy walczyć z powrotem o kontrakt. Udało się, dzisiaj go realizujemy  

z powodzeniem.  

Oddział Ortopedii. Niby nic się nie zmieniło, ale zmieniło się jedno na pewno. Skróciliśmy 

kolejkę do endoprotezowania pacjentom z 3 lat do 3 miesięcy. Przypominam, że jak 

przyjmowaliśmy oddział, oddział nie potrafił zrealizować w roku pełnej ilości 

endoprotezowania, która uprawnia szpital do podwyższenia opłaty do 1,2.  

Endoskopia. Niby nic, ale pierwszy raz szpital wystartował w konkursie Ministerstwa 

Zdrowia i o dziwo, szpital z Zawiercia umiał wygrać ten konkurs. Dzisiaj realizujemy 

program profilaktyczny w kierunku raka jelita, łączna kwota kontraktu, czyli nie środków 

funduszowych, to kolejny 1 mln zł.  

Mamy nowiutką diagnostykę. Każdy pacjent, który chce profilaktycznie zadziałać, ma prawo 

dostępu jak we wszystkich dużych miastach. Weszliśmy w program dotyczący zabezpieczenia 

pacjentów przez TOP tzw. program TOP SOR, który daje nam szansę bardzo pilnej 

interwencji zewnętrznej, jeśli pacjenta w ciężkim stanie musimy przewieźć do innego 

poważniejszego szpitala. Wychodząc naprzeciw potrzebom społecznym w zakresie epidemii 

w naszym laboratorium otworzyliśmy część dotyczącą pracowni COVID. Przy pomocy 

miasta, które zakupiło nam urządzenie, przygotowaliśmy zespół i na miejscu każdy pacjent  

z terenu powiatu w ciągu 24 godzin mógł uzyskać wynik i będzie mógł uzyskać wynik na 

COVID.  

Okulistyka. Nie będę się wracał w slajdach i pokazywał, że nawet okulistyka była 

niedochodowa. Proszę zwrócić uwagę na punkt 4 – zwiększenie przychodu od 2,4 do 4 mln 

zł, czyli podwojono obrót okulistyki. Ale nie chodzi tylko o obrót. Z poprzedniej okulistyki 

pracują tylko 2 osoby, wszystkie pozostałe, niestety, musiały się pożegnać ze szpitalem, bo 

uznawali Zawiercie i oddział w Zawierciu jako miejsce, w którym można przyjść dorobić,  

a nie pomóc mieszkańcom. Dzisiaj mamy nowy skład, nowych ludzi i pierwszy raz na terenie 

powiatu i szpitala mamy witrektomistów, czyli tych, którzy potrafią wszystko w okulistyce.  
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1 osobę żeśmy nauczyli z naszego starego składu, a drugą żeśmy ściągnęli. Jak państwo 

niedawno czytali informacje o nadzwyczajnym uratowaniu oka naszego mieszkańca. To 

właśnie dlatego, że ktoś wiedział, co to jest witrektomia i jak można zoperować pacjenta i jak 

możemy rywalizować jako Zawiercie z najmocniejszymi szpitalami w okulistyce w Polsce. 

Chirurgia. Nie chcę się znęcać, nie będę mówił w ogóle nic na temat starych czasów, ale 

proszę zwrócić tylko na punkt 2 uwagę. Nim żeśmy przyszli na starej chirurgii 60 pacjentów 

to byli pacjenci nie chirurgiczni, czyli tacy przypadkowi, spotkani na drodze, chcesz się 

przebadać, przyjdź do oddziału, bo przecież nie do operacji. Dzisiaj 62% pacjentów to 

pacjenci, którzy przychodzą tylko do zabiegu operacyjnego. Myślę, że na przestrzeni 2 lat 

udało nam się dużo, jeszcze trochę i tych pacjentów myślę, że będzie tak jak powinno być,  

80 do 90%. Pierwszy raz mamy naprawdę bardzo dobrych chirurgów, którzy w zakresie 

chirurgii onkologicznej realizują zabiegi na miejscu i nie są przypadkowi ludzie, którzy 

przypadkiem coś zrobią. To są znalezieni ludzie po to, żeby podwyższyć poziom i jakość 

leczenia.  

Kardiologia interwencyjna. Ważny temat. Dzisiaj każdy pacjent, który trafia na SOR jest 

pacjentem, który będzie podlegał kardiologii interwencyjnej, jest monitorowany od pierwszej 

minuty wejścia na SOR poprzez przejazd w karetce do miejsca, gdzie będzie realizował swoje 

świadczenie kardiolog interwencyjny. Każda minuta jest nadzorowana przez kardiologa 

interwencyjnego poprzez systemy informatyczne, zaimplantowane na SOR-e i w naszej 

karetce, która będzie przewozić pacjentów. Proszę zwrócić uwagę, że w Polsce trudno jest  

w tej chwili utrzymać system tzw. złotej godziny, w związku z czym dyrekcja szpitala uznała, 

że będzie realizować świadczenia obok WPR-u, który wielokrotnie mówi, że trzeba czekać na 

karetkę 4, 6, 8 godzin i w ramach porozumienia z kardiologią interwencyjną sami będziemy 

zabezpieczać trasę dla pacjentów z zawałem serca, aby znaleźli się w złotej godzinie. Tego 

nie realizuje żadne miasto na terenie Śląska.  

Ginekologia. Jak państwo wiecie jesteśmy po otwarciu nowej ginekologii. Po drobnych 

zmianach, powiedzmy, że one są drobne, kadrowych postawiliśmy na budowanie jakości. 

Oprócz tego, co się zmieniło na ginekologii lada dzień otwieramy z prawdziwego zdarzenia 

szkołę rodzenia i przygotujemy się do czegoś, co robią tylko 2 szpitale w województwie, do 

znieczuleń w czasie porodu naturalnego. Te 2 zadania, które uzupełnią to, co już żeśmy 

zrobili w ginekologii, dadzą na pewno nam efekt, że w przyszłym roku przekroczymy 1000 

porodów w naszym szpitalu, a jak przekroczymy 1000 porodów, to znaczy, że jesteśmy 

szpitalem i oddziałem z pozytywnym wynikiem ekonomicznym.  

Szpitale onkologiczne skoordynowane. Jak państwo pamiętacie, kiedyś onkologia to była 

czarna magia. System pracy szpitala polegał na tym, że jak ktoś chory onkologiczny to idź 

dalej, znajdź sobie szpital. COVID oczywiście trochę nam namieszał w ramach struktury  

i systemu, który żeśmy zbudowali, ale konsylia onkologiczne będą tu. Mamy onkologów 

pracujących w szpitalu. Wszyscy ci, którzy nie pracują w szpitalu, mówię o radioterapeutach, 

onkologach klinicznych będą przyjeżdżać na miejsce i tu na miejscu każdy pacjent będzie 

skonsultowany przez ośrodek onkologiczny i naszych operatorów, którzy biorą udział  

w procesie onkologicznym. Zapewniamy także wszystkich pacjentów, nie odsyłamy nikogo, 

tak, żeby każdy pacjent i każda pacjentka wiedziała, że jak trafił do oddziału szpitalnego, 

chirurgii lub ginekologii czy ortopedii będzie miała, otrzyma pomoc i wskazanie, gdzie 

będzie wykonane świadczenie dla niej i w jaki sposób będzie wykonane świadczenie. Cała 

droga, cały proces w zakresie onkologii będzie się zaczynać i kończyć w Zawierciu. Nie będę 

omawiał całego systemu, procesu, jak jest on obliczony i przygotowany, aby każdy pacjent  

i każdy medyk, który bierze udział w tym procesie, wiedział, jak się zachować w stosunku do 

pacjenta onkologicznego, a ten schemat właśnie to pokazuje.  
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Oddział Obserwacyjno-Zakaźny z Pododdziałem Dermatologicznym. Państwo widzieli, jak 

żeśmy otwierali, to oddział taki XXII wieku. Myślę, że możemy porównywać się z oddziałem 

z Gdyni, bo tam tylko taki jest oddział, gdzie przygotowali oddział do chorób tropikalnych. 

Okazało się, że wszystkich zaskoczyła pandemia na świecie. Dzisiaj mamy oddział, który 

spełnia warunki takie, jakie powinien miał mieć oddział zakaźny. Ale muszę państwu 

wiedzieć, że nie zbudowaliśmy tego oddziału tylko dla COVID-u, bo COVID nareszcie się 

skończy. Mamy plan jak ten oddział będzie świecił jako oddział zakaźny po zakończeniu 

COVID-u. On nie będzie już oddziałem pustym, to będzie zawsze pełny oddział pacjentów.  

I stąd też zmiana kadry i duże ilości kadry, którą żeśmy ciągnęli w tym zakresie.  

Jak państwo wiecie powiat zawierciański i szpital jako drugi w Polsce, ale na pewno drugi na 

Śląsku, po Czeladzi, otworzył poradnię COVID, ale uznaliśmy, że pacjent ma prawo 

skonsultować się z lekarzem w momencie, kiedy kończymy proces leczenia szpitalnego. 

Pacjent ma prawo korzystać ze świadczeń medycznych. Do dzisiaj niestety Narodowy 

Fundusz nie wymyślił, jak to zrobić. My żeśmy to wymyślili w 2 szpitalach.  

Jak państwo widzieli ten slajd i mówiłem, że różnica w ilości lekarzy to jest 1 lekarz - 80 i 81, 

no to nie jest tak do końca. Wymieniam po kolei lekarzy, popatrzcie sobie, skąd ściągnęliśmy 

lekarzy do Zawiercia. Anestezjolodzy - 8 osób żeśmy ściągnęli. MEGREZ to jest Tychy, 

Górnośląskie Centrum Medyczne - to szpital kliniczny, 2 z Piekar, z Myszkowa 1 i 3  

z Ukrainy. Ortopedia - 3 osoby, 1 z Krakowa ze szpitala klinicznego, z Częstochowy 

ordynatora i z Piekar byłego ordynatora także. Chirurgia - 3 osoby: Katowickie Centrum 

Onkologiczne 1 osoba, Szpital Kliniczny Czechy - 1, Szpital Kliniczny Mińsk - 1. Neurologia 

- 1, ordynator z Częstochowy. Interna - 5: Rybnik 1 ,Olkusz 1, 3 osoby z Ukrainy. Zakaźny - 

2 osoby ze szpitala klinicznego Jana Pawła z Krakowa, to nowy ordynator, który zaczyna 

pracę za 2 dni, z MEGREZU 1 osoba. Proszę państwa zatrzymam się nad oddziałem 

zakaźnym. Nie ma oddziału w województwie śląskim, który miałby 4 zakaźników, a my 

mamy 4 zakaźników i 1 rezydenta na oddziale zakaźnym. Tak naprawdę jesteśmy 

najmocniejszym oddziałem zakaźnym w województwie śląskim, myśląc o kadrze, którą 

posiadamy. Ginekologia - 4 osoby: 3 z Myszkowa w tym ordynator oraz UCK czyli 

Uniwersyteckie Centrum Kliniczne. Neonatologia: 2 z Myszkowa, 1 z Górnośląskiego 

Centrum Zdrowia Dziecka. Pediatria 1 osoba. Okulistyka - Uniwersyteckie Centrum 

Kliniczne z Katowic i święta Barbara 1 osoba. Radiologia - 3 osoby: 2 osoby z Krakowa  

i jedna z Katowic. Medycyna Rodzinna 4 osoby. Proszę państwa razem 40 osób 

na 80 osób zatrudnionych. Wnioski proszę wyciągać samodzielnie. Jak widać z tego rozpisu 

nie ma problemu ściągnąć bardzo wykwalifikowanej kadry, jeśli się chce podwyższać jakość, 

to tak rozumiemy podwyższanie jakości, to ściąganie najlepszej kadry i uzupełnienie kadry 

istniejącej, ale tylko tej, która chce pracować. Wtedy wiemy, że możemy stawiać na to, że 

szpital będzie inaczej świadczył usługi, będzie miał szerszy wachlarz tych usług, a co 

najważniejsze jakość tych usług. Proszę państwa, to jest taki stary zwyczaj mam problem, to 

przesunę go na dalej. No i tak było z decyzjami Sanepidu w szpitalu i one tak z 5, 6 lat 7 

wisiały. Pójdziemy do Sanepidu przesuną, pójdziemy przesuną. Nie będę mówił o każdej 

decyzji Sanepidu, która wisiała na szpitalu. Proszę zobaczyć ostatnią rubrykę i przedostatnią, 

termin wskazany i termin wykonania. To pierwszy slajd, to drugi slajd i trzeci slajd. Jedną 

decyzję, została nam jedna decyzja, a ciągnące się decyzje latami, jeśli nie powiem dziesiątek 

lat. Jedna decyzja do wykonania, wszystkie wykonaliśmy w okresie 2,5 roku. Sanepid 

przychodzi i się dziwi, że taki szpital może być w Zawierciu. I tą 1 decyzję też zrealizujmy, 

potrzebujemy jeszcze chwilę czasu.  

Kilka obrazów jak wygląda szpital i to, co żebyśmy otworzyli w okresie, kiedy jesteśmy. 

Oddział Medycyny Paliatywnej. Zwłaszcza dla tych, którzy nie byli na otwarciu i nie 

widzieli, jak wygląda dziś wnętrze szpitala. Okulistyka. Jak państwo widzicie otworzyliśmy 



11 

 

nowy oddział z nowym blokiem operacyjnym. Przypominam, że do naszego przyjścia 

operowaliśmy na sali zabiegowej, czego nie wolno robić. Dzisiaj mamy blok operacyjny  

z 2 salami operacyjnymi, niezależny dla okulistyki. Nowiutka apteka szpitalna, mammografia 

i nowiutkie RTG, chirurgia ogólna wyremontowana, oddział wewnętrzny z pododdziałem 

kardiologicznym, ginekologia i położnictwo z blokiem porodowym, neonatologia, centralna 

sterylizacja, rezonans magnetyczny, oddział zakaźny. I za chwilę będziemy otwierać 

nowiutkie poradnie oddzielone od części szpitalnej, abyśmy nie mieszali pacjentów tych 

hospitalizowanych od tych, którzy przychodzą tylko w część ambulatoryjną.     

Moje hasło przewodnie, o którym mówiłem, jak przyszedłem to 2,5 roku temu, część  

z państwa nie wierzyło w nas, w to co stworzymy i w zadania, które mamy zrealizować. 

Najlepszą metodą przewidywania przyszłości jest jej tworzenie. My jesteśmy twórcami, ale 

tylko przy państwa pomocy. Dziękuję serdecznie”. 

 

Starosta Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani Przewodnicząca, szanowni państwo, Wysoka Rado. To jest 2,5 roku działalności, walki 

o środki, które były wykorzystane w celu przebudowy szpitala. To z mojej strony. Dyrekcja 

szpitala zajmowała się sprawami już ich, że tak powiem, wydatkowania i poprawy leczenia 

naszych pacjentów. Można by się pokusić o stwierdzenie, że jest dobrze, a będzie jeszcze 

lepiej. To jest mój komentarz”. 

 

Stanisław Dąbrowa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani Przewodnicząca, panie Starosto, panie Dyrektorze. Ja mam taki właściwie komentarz. 

Gdyby ta prezentacja była zrobiona z okresu, powiedzmy wtedy, kiedy do powiatu trafił 

szpital, widzielibyśmy jak się w ciągu tych 20 lat zmieniał, kiedy nastąpiła zmiana, bo cały 

czas, jak ja przynajmniej przez ileś lat byłem tutaj, to sytuacja szpitala, ja mówię pod 

względem ekonomicznym, się pogarszała. Doszło tam już prawie chyba do 50 paru milionów 

zaległości i potem zaczęło się to powoli, czyli tak zostało zatrzymane, potem zaczęło się to 

zmieniać w kierunku pozytywnym. I wtedy bylibyśmy, bo ja przynajmniej, do czego 

zmierzam, odebrałem tak, że ci, co ostatnio rządzili, to można powiedzieć źle rządzili, 

natomiast jak żeśmy my przyszli to, że wszystko super. Ja dlatego mówię tylko komentarz. 

Gdyby ta informacja była, bo ja na przykład, dam taki przykład, tutaj siedzi były Starosta,  

w 2014 roku na samym początku leżało pismo, żeby część oddziałów już przekazać do 

Szczekocin, bo tutaj już, można powiedzieć, trzeba to zaorać. Mówię to w sposób brutalny, 

ale tak było. W związku z tym decyzje też były robione w innych warunkach. Państwo 

przejęli szpital już w innych warunkach, z pewnymi błędami, ale też z pewnymi pozytywnymi 

rzeczami, choćby nawet ten program 10.1, bo gdyby tego programu nie było wtedy, gdzie 

wiadomo, też było robione, można powiedzieć, trochę na kolanie. Uczestniczyłem jakby też 

w tej innej stronie, wiem, jak to wszystko się odbywało, ale najważniejsze to, że była 

podstawa i ja się bardzo cieszę, bo ja, jak żeśmy też na początku mówili, życzę, żeby to się 

zmieniało pozytywnie i widać, że to się zmienia, czyli kierunki, które zostały nadane 

wcześniej z korektami, tak powiem szpital w Zawierciu idzie w dobrym kierunku. Naprawdę 

chodziło o nas, czyli o pacjentów, bo wszyscy oprócz tego jesteśmy potencjalnymi pacjentami 

i ja bym sobie życzył, żeby ci, którzy przyjdą następni tą pałeczkę przejmowali i dalej 

ciągnęli w tym dobrym kierunku, bo tak naprawdę mieszkańcy tego powiatu przez wiele lat 

uciekali wręcz od szpitala w Zawierciu. Powiem tak brutalnie, nie chcieli iść do umieralni, 

chcieli się leczyć, więc nie ma co się dziwić pacjentom, że tak robili. Warunki zostały 



12 

 

zmienione, bo taka jest prawda. Jeszcze pewnie trochę rzeczy do zrobienia i teraz potrzebny 

jest jeszcze pozytywny wizerunek, żeby już pacjenci nie uciekali, nie szukali innego miejsca, 

bo to miejsce jest dobre w Zawierciu, czyli będzie pełna obsługa dla pacjentów. Tak 

naprawdę myślę, że wszystkim nam o to chodzi. Stąd ten taki komentarz. Jak się informuje, to 

po prostu przez dłuższy okres czasu, co się zmieniało pozytywnego, negatywnego, że tak 

powiem, nie jeden na drugiego nalatuje, tylko jest to przekazywanie pałeczki do tego, żeby 

było coraz lepiej. Dziękuję za wysłuchanie mojego komentarza”. 

 

Doradca ds. rozwoju Szpitala Powiatowego w Zawierciu Dariusz Jorg (treść wystąpienia  

w formie stenogramu):  

 

„Jak państwo widzieli, prezentacja dotyczyła 2,5 roku naszej pracy. Ja dziś jednym zdaniem 

wskazałem z perspektywy czasu. Bez względu na to, co tutaj w różnym czasie padało na sali, 

to muszę powiedzieć, że ze swojego doświadczenia, a ma bogate doświadczenie  

 w wprowadzeniu jednostek organizacyjnych ochrony zdrowia, jesteście państwo 

wyjątkowym powiatem. To jest taki powiat, w którym zawsze, bez względu nawet na to, 

co się działo w systemie ogólnym ochrony zdrowia, szpital dla państwa był ważny. Powiem 

tak. Reorganizacja jednostki ochrony zdrowia jest bardzo trudna, bo to jest długoletni proces. 

Ja się zgadzam ze wszystkim, co pan powiedział. Jeśli nie byłoby podstaw, to proces będzie 

bardzo długo, jeśli są dobre podstawy, to ja ze spokojem mogę powiedzieć, że za kilka lat i to 

nie będzie w ogóle bzdura czy abstrakcja, będziemy tacy jak Leśna Góra. Jeśli tak system 

będzie chodził, że wspólnie razem poza politycznie mówimy o szpitalu, a tak się myśli w tym 

samorządzie, to my tu ze spokojem mamy Leśną Górę. Tutaj każdy przyjdzie, a co 

najważniejsze żaden pacjent nie będzie chciał iść gdzie indziej. To jest dla nas proces, który 

musimy tworzyć wspólnie. Czym większy spokój i wspólna współpraca wszystkich 

podmiotów politycznych na rzecz służby zdrowia, tym lepsza ochrona zdrowia w danym 

powiecie. I to jest cel, który nam służy, ale także państwu służy i wszystkim mieszkańcom”. 

 

Starosta Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„W prezentacji, panie radny, było, że to są kolejne kadencje Rady, które doprowadziły do 

tego miejsca, w którym jesteśmy, bo tak działa samorząd przy jego kadencyjności i tutaj nie 

ulega żadnej wątpliwości. Mamy swoje 5 minut, akurat my jesteśmy w tej kadencji, mamy 

swoje 5 minut i staramy się je wykorzystać jak najlepiej. I tak samo było poprzednio, głęboko 

w to wierzę i będzie tak samo następnie, więc kadencyjność trzeba wykorzystywać, te 5 

minut, które mamy i tak powinniśmy działać”. 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez innych uwag i zapytań ze strony radnych. 

 

 

Ad.5.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska poinformowała, że zgodnie z art. 266 

ust. 1 pkt 1 ustawy o finansach publicznych Zarząd  Powiatu przedłożył Radzie Powiatu  

i Regionalnej Izbie Obrachunkowej informację z wykonana budżetu powiatu za I półrocze 

2021 roku.  Uchwałą Nr 4200/VII/136/2021 z dnia 24 września 2021 roku VII Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach wydał pozytywną opinię  

o przedłożonej przez Zarząd Powiatu Zawierciańskiego informacji o przebiegu wykonania 

budżetu za I półrocze 2021 roku. Przedmiotowa uchwała, przekazana wszystkim radnym 
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drogą elektroniczną, zawiera szczegółowe uzasadnienie przyjętego przez Kolegium RIO 

stanowiska.    

Powyższa informacja, omówiona na posiedzeniach w miesiącu wrześniu, uzyskała pozytywne 

opinie Komisji następującym stosunkiem głosów: Komisji Edukacji – jednogłośnie, czyli 

przy 5 głosach „za”, Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska – jednogłośnie, 

czyli przy 2  głosach „za”, Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu -  jednogłośnie, czyli przy 

4  głosach „za”, Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej – jednogłośnie, czyli przy  

4 głosach „za”, Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – jednogłośnie, czyli przy 4 głosach 

„za”. Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 27 września br. w ramach kontroli 

sprawdzającej wydała pozytywną opinię do przedmiotowej informacji jednogłośnie, czyli  

przy  6 głosach „za” . Cytowane opinie, potwierdzone podpisami Przewodniczących Komisji, 

stanowią załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Wobec braku chętnych do udziału w dyskusji projekt uchwały Nr XXXIX / 404 / 21  

w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu powiatu zawierciańskiego za  

I półrocze 2021 roku w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, 

czyli przy 18 głosach „za”.   

 

 

Ad.6.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska oświadczyła, że omawiana w tym 

punkcie porządku obrad informacja, przedłożona organowi stanowiącemu przez Zarząd 

Powiatu w trybie art. 266 ust. 1 pkt 2 ustawy o finansach publicznych  uzyskała pozytywną 

opinię Komisji następującym stosunkiem głosów: Komisji Edukacji – jednogłośnie, czyli 

przy 5 głosach „za”, Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska – jednogłośnie, 

czyli przy 2  głosach „za”, Komisji Rewizyjnej – jednogłośnie, czyli przy  

6  głosach „za”, Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu – jednogłośnie, czyli przy 4  głosach 

„za”, Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej – jednogłośnie, czyli przy 4 głosach 

„za”, Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za”.  

Cytowane opinie, potwierdzone podpisami Przewodniczących Komisji, stanowią załącznik  

nr 2 do protokołu. 

 

Wobec braku chętnych do udziału w dyskusji projekt uchwały Nr XXXIX/ 405 / 21  

w sprawie informacji opisowej za I półrocze 2021 roku z przebiegu realizacji Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2021-2025 w wyniku przeprowadzonego głosowania został 

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 18 głosach „za”.   

 

 

Ad.7.) 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 29 września br. jednogłośnie, 

czyli przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie powiatu na 2021 rok.   
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXXIX / 406 / 21   

w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2021 rok w wyniku przeprowadzonego głosowania  

został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 17 głosach „za”.      
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Ad.8.) 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 29 września br. jednogłośnie 

czyli przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2021 – 2025. Proponowane zmiany są 

odzwierciedleniem zmian wprowadzonych do budżetu powiatu uchwałą, przyjętą przez Radę 

Powiatu w poprzednim punkcie porządku obrad. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXXIX / 407 / 21   

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2021 – 2025 w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 16 głosach „za”.            

  

 

Ad.9.) 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Dorota Pytlik poinformowała, że 

członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 29 września br.  jednogłośnie czyli  przy  

4 glosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały zmieniającej statut  Centrum 

Administracyjnego Placówek Opiekuńczo - Wychowawczych w Zawierciu. 

Zmiana statutu dotyczy włączenia do wykazu placówek obsługiwanych przez Centrum 

Administracyjne Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych w Zawierciu Placówki 

Opiekuńczo – Wychowawczej „Na Jurze” w Górze Włodowskiej, która  rozpocznie 

działalność z dniem 1 października 2021 roku. Uchwała w sprawie utworzenia placówki 

została podjęta na poprzedniej sesji Rady Powiatu. 

  

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXXIX / 408 / 21   

w sprawie zmiany Uchwały Nr 54/666/14 z dnia 28 sierpnia 2014 roku w sprawie uchwalenia 

Statutu Centrum Administracyjnego Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych w Zawierciu  

w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty przy 17 głosach „za” i 1 głosie 

„przeciw”.             

 

 

Ad.10.) 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji Dariusz Bednarz poinformował, że członkowie Komisji 

na posiedzeniu w dniu 23 września br.  jednogłośnie czyli  przy 5 glosach „za” zaopiniowali 

pozytywnie projekt uchwały omawianej w tym punkcie porządku posiedzenia. 

Zmiana uchwały w zakresie wykreślenia zapisów dotyczących terminów zwrotu dotacji dla 

jednostek oświatowych na terenie powiatu zawierciańskiego prowadzonych przez osoby 

fizyczne lub osoby prawne inne niż powiat zawierciański jest  zgodna jest z sugestiami 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach. Zdaniem organu nadzoru termin zwrotu 

dotacji wynika bezpośrednio z przepisów ustawy o finansach publicznych. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXXIX / 409 / 21  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/392/21 z dnia 26 sierpnia 2021 roku w sprawie trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla jednostek oświatowych na terenie powiatu 

zawierciańskiego prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż powiat 
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zawierciański oraz trybu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 18 głosach „za”.    

  

  

Ad.11.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska przedstawiła informację o pracy między 

sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

− w dniu 2 września br. wpłynęło pismo mieszkańców Zawiercia adresowane do Biura 

Rady Powiatu w sprawie odrzucenia z przyczyn ekonomicznych przez Polską Spółkę 

Gazownictwa Oddział  w Zawierciu wniosku o wydanie warunków przyłączenia do sieci 

gazowej. Strony, które oczekiwały pozytywnego rozwiązania problemu oraz wywiązania 

się przez odpowiednie urzędy z zobowiązań wynikających z uchwały antysmogowej, 

zostały poinformowane o braku kompetencji samorządu powiatowego do podejmowania 

decyzji w przedmiotowej sprawie ze wskazaniem przepisów prawnych wskazujących 

podmioty uprawnione do wszczęcia postępowania administracyjnego;   

− W dniach 8 i 15 września br. Międzyzakładowa Komisja Związku Zawodowego „Kontra” 

Pracowników Oświaty oraz Związek Nauczycielstwa Polskiego Oddział w Zawierciu 

wystąpiły z pismem w sprawie zabezpieczenie w przyszłorocznym budżecie środków 

finansowych na waloryzację i podwyżki płac dla pracowników samorządowych 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez powiat 

zawierciański. W powyższej sprawie wypowiedziały się Komisje Edukacji oraz 

Budżetu i Infrastruktury Technicznej, członkowie których uznali wnioski strony 

związkowej za zasługujące na uwzględnienie. Pisma zostały przekazane Zarządowi 

Powiatu celem zajęcia stanowiska zgodnie z posiadanymi w tym zakresie kompetencjami; 

− w dniu 14 września br. Naczelnik Urzędu Skarbowego w Zawierciu przekazał informację 

o nieprawidłowościach w korektach oświadczeń majątkowych radnych. Osoby wskazane 

w niniejszym piśmie złożyły do Przewodniczącej Rady Powiatu stosowne korekty, które 

zostały przekazane do Urzędu Skarbowego i zamieszczone w Biuletynie Informacji  

Publicznej;  

− w dniu 14 września br. Szpital Powiatowy w Zawierciu wystąpił z wnioskiem o zbycie 

sprzętu zbędnego do realizacji zadań statutowych placówki. Uchwała w przedmiotowej 

sprawie zostanie podjęta  po złożeniu przez wnioskodawcę do wydziału merytorycznego 

dokumentacji, określonej stosowną uchwałą Rady Powiatu; 

− w dniu 17 września br. wpłynęła petycja Fundacji „Nowe Spectrum: dotycząca podjęcia 

przez organ stanowiący uchwały zakazującej działań dyskryminacyjnych wobec 

mieszkańców powiatu w kontekście tzw. Narodowego Programu Szczepień. Pełna treść 

petycji jest dostępna w Biuletynie Informacji Publicznej. Petycja zostanie rozpatrzona w 

 terminie określonym w ustawie o petycjach. Stanowisko w sprawie dla organu 

stanowiącego zostanie wypracowane przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji; 

− w dniu 29 września br. Szpital Powiatowy w Zawierciu  przekazał  informację o sytuacji 

placówki. Informacja została   przekazana drogą elektroniczną do wiadomości wszystkich 

radnych. 
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Ad.12.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska poinformowała, że  w okresie od 

poprzedniej planowej sesji Rady Powiatu  radni nie składali interpelacji i zapytań. 

Odpowiedzi na interpelacje z miesiąca sierpnia zostały przekazane zainteresowanym oraz 

zamieszczone na stronie Internetowej Starostwa, w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na 

tablicy ogłoszeń przy Biurze Rady Powiatu. 

  

 

Ad.13.) 

 

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie porządku obrad. 

     

 

Ad.14.) 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu  

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska zamknęła obrady XXXIX sesji Rady 

Powiatu Zawierciańskiego.   

 

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 13.20. 

 

 

 

Protokół sporządziła:          Przewodnicząca Rady Powiatu   

/-/ Anna Bryła                       /-/ Barbara Laskowska   

  


